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Mlýnský rybník, který je sou-
částí národní přírodní rezer-
vace Lednické rybníky, je od
výlovu v listopadu 2023 vy-
puštěn. Ukázalo se totiž, že
jeho kádiště je v havarijním
stavu a čeká ho oprava. Po
nezbytném geodetickém za-
měření nyní probíhá projekto-
vání. 

„Oprava je nutná, bez funkčního
kádiště se nedá rybník prakticky
slovit. Pokud bychom ho nechali
ve stávajícím stavu, tak by
mohla být ohrožena i manipu-
lace s vodní hladinou. Jako vla-
stník máme povinnost se
o vodní dílo starat tak, aby bylo
bezpečné a provozuschopné,“

konstatuje Pavel Trnka z Agen-
tury ochrany přírody a krajiny
ĆR, která rybník spravuje.

„Protože se ukázalo, že se ká-
diště musí opravit, rybník jsme
po výlovu nezačali napouštět.
O tuto vodu bychom totiž při
opravě přišli. Proto ji akumulu-
jeme v horních rybnících Led-
nické soustavy, odkud si ji po
opravě přepustíme do Mlýn-
ského rybníka,“ popisuje další
postup Vlastimil Sajfrt z Agen-
tury ochrany přírody a krajiny
ČR. 

„Plánujeme, že Mlýnský rybník
napustíme v jarních měsících, ale
hladina bude zhruba o metr níže

než vloni. Proběhne totiž čás-
tečné letnění rybníka. Vytvoří se
tak vhodné podmínky pro spe-
cifické druhy rostlin a hnízdění
některých druhů ptáků. Rybník
nezůstane bez ryb, rybí obsádka
bude uzpůsobena plánované
nižší hladině. V dalším roce se
rybník opět celý naplní na nor-
mální hladinu,“ představuje plány
Vlastimil Sajfrt. 

Rozhodnutí, že se Mlýnský ryb-
ník nebude napouštět ihned po
výlovu, přispělo díky mrazivému
počasí počátkem prosince 2023
a v lednu k eliminaci invazních
druhů ryb, například karase stří-
břitého. Dříve byl tento způsob
hospodaření na rybnících běžný,

označuje se jako zimování.  Ně-
které rybníky, včetně těch pro-
dukčních, se zimují dodnes.
Problémem však je, že kvůli te-
plým zimám většinou nedojde
k potřebnému promrznutí, které
rybníkům prospívá. 

Agentura ochrany přírody a kra-
jiny ČR se jako vlastník Lednic-
kých rybníků průběžně stará o je-
jich provozní bezpečnost.  Kromě
pravidelné běžné údržby v minu-
losti opravila výpustné zařízení
rybníka Nesyt nebo bezpeč-
nostní přelivy rybníků Hloho-
vecký, Prostřední a Mlýnský. 

(sol, foto dav)

Apollo je bez vody. 
Ochranáři plánují opravy
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Více než sedmi stovkám ško-
láků poskytuje Základní umě-
lecká škola Břeclav umělecké
vzdělání. Pod její střechou se
tu děti učí hudebnímu, taneč-
nímu, výtvarnému i literárně-
dramatickému umění. A právě
tato střecha dosluhuje. Do její
opravy město nyní investuje
1,6 milionu korun.

Plechová krytina na budově s po-
pisným číslem 2 na Křížkovského
ulici už je ve špatném stavu. Při
rekonstrukci se počítá s její de-
montáží a nahrazení novou. No-
vého laťování a ošetření ochran-
ným nátěrem se dočká také krov. 

„Základní umělecká škola je vy-
hledávaná nejen dětmi z  Břec-
lavi, ale i z okolních obcí, a jako

taková si péči zcela jistě zaslu-
huje. Střechu na budově blíže
k řece již není možné opravit po
částech, proto přistupujeme
k  celkové rekonstrukci,“ říká
místostarosta pro oblast škol-
ství Petr Vlasák.

Krásná historická stavba po
opravě prokoukne a společně se
sousední budovou, kterou zdobí

sgrafito akademického malíře
Rudolfa Gajdoše, bude ozdobou
ulice.

Město nyní hledá dodavatele
prací. Firmy mohou nabídky
podávat do konce ledna pro-
střednictvím systému pro
správu veřejných zakázek
https://zakazky.breclav.eu/. 

(sol)

Nová střecha pro břeclavskou ZUŠ
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

naše město v  nejbližší době
čeká hned několik nanejvýš dů-
ležitých investic v  oblasti do-

pravy. Ty finančně nejnáročnější,
které se zároveň dotknou vět-
šiny Břeclavanů, má na starosti
Ředitelství silnici a dálnic. Inicio-
val jsem proto setkání zástupců
ŘSD s  širokou veřejností, kam
může přijít diskutovat kdokoliv.
Pokud vás zajímá aktuální stav
ve věci obchvatu našeho města
a nejbližší budoucnost příprav
této důležité stavby, která ulehčí
dopravě v  Břeclavi, přijďte
v úterý 20. února v 17 hodin do
břeclavské knihovny na akci
Tváře Břeclavi, tentokrát na
téma doprava, kde budou zá-
stupci ŘSD připraveni zodpově-
dět vaše dotazy. 

Na setkání s ŘSD budeme pro-
bírat také aktuální situaci týka-
jící se opravy jediné spojnice
mezi Poštornou a Břeclaví.

Opravy mostu přes Dyji v  Po-
štorné se neobejdou bez stavby
provizorního přemostění a začít
by měly už letos. Zástupci inves-
tora si jsou vědomi toho, že
spojnice z Poštorné do Břeclavi
musí zůstat průjezdná i v celém
průběhu náročné rekonstrukce
mostu. Přítomní lidé z ŘSD bu-
dou připraveni vám odpovědět
na otázky týkající se termínu
i technických specifik připravo-
vané stavby. 

Na diskusi v  knihovně se zá-
stupců Ředitelství silnic a dálnic
samozřejmě můžete zeptat i na
další témata související s dopra-
vou v Břeclavi. Na diskusi budu
přítomen také, a protože mám
v  gesci mimo jiné také oblast
dopravy v  Břeclavi, určitě mů-
žete své připomínky či dotazy

týkající se dopravy ve městě
směřovat i na mě. 

Závěrem mého „dopravního
úvodníku“ bych ještě zmínil, že
po mnoha letech bude letos ko-
nečně opravena silnice mezi
Břeclaví a Lednicí, což určitě po-
těší nejednoho Břeclaváka, který
jezdí směr Lednice nejen na vý-
lety k rybníkům či do parku, ale
také třeba do obcí za Lednicí.
Zvláště úsek u „Apolla“ už dů-
kladnou opravu potřebuje
opravdu nutně. 

Přeji Vám krásné předjaří,
a pokud se vám bude chtít,
přijďte 20. února debatovat do
knihovny.  

Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi

Obchvat a rekonstrukce
mostu: Přijďte si popovídat
se zástupci ŘSD 

Dvě stě tisíc na dobrou věc
Břeclavané znovu ukázali svou
štědrost. V Tříkrálové sbírce le-
tos věnovali dohromady
192 850 korun. Právě takový byl
obsah kasiček, které byly roz-
pečetěny na městském úřadě. 

Výtěžek je skoro o třetinu vyšší
než v loňském roce!

Největší část prostředků však
v letošním roce poputuje na Cha-
ritní záchrannou síť a Fond indi-
viduální pomoci jednotlivcům. Zá-
chranná síť pomáhá lidem, kteří
propadli všemi ostatními služ-

bami a nedostává se jim po-
třebné pomoci od jiné instituce
či organizace. Pracovnice sítě
mohou věnovat takovým lidem
dostatek času, aby společně našli
řešení jejich problémů. A samo-
zřejmě potřebují mít i fond, ze
kterého mohou čerpat, když je
potřeba zajistit lidem v  akutní
nouzi i hmotné potřeby. Na Cha-
ritní záchrannou síť se obrací čím
dál více klientů, především z řad
samoživitelů s dětmi, osamoce-
ných seniorů, rodin s postiženými
dětmi, lidí bez domova a další. 

(sol)

Výtěžek ze svařáku
pomůže Laurince
42 571 korun ze Starostova sva-
řáku a 20 000 korun od soukro-
mého dárce. Před Vánocemi při-
spěli lidé na pěší zóně v rámci
charitativního svařáku nemocné
Laurince, která trpí spinální mus-
kulární atrofií. Lukáš Levák ze
společnosti TECHcorp, který se
o pomoci Laurince dozvěděl díky
Starostovu svařáku, se rozhodl
přispět dalšími dvaceti tisíci.
V lednu společně předali zástupci

břeclavské radnice a TECHcorpu
finanční dary otci Laurinky. Pe-
níze přispějí na speciální úpravu
vozu, který bude Laurince sloužit
zejména na bezpečné cesty k lé-
kařům, doplňkově pak také třeba
na výlety do ZOO či parků, aby
tříletá holčička mohla vidět a za-
žít svět, který si užívají děti jejího
věku. 

(dav)
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Břeclav má zdravé
podnikatelské
prostředí
Zjištění z titulku článku vyplývá
z průzkumu agentury CzechIn-
vest, se kterou město spolu-
pracuje na rozvoji lokální eko-
nomiky. CzechInvest bezmála
dva roky sbíral údaje z Českého
statistického úřadu, Minister-
stva práce a sociálních věcí, Mi-
nisterstva financí, Ministerstva
dopravy a dalších institucí
a tato primární data podrobně
analyzoval. Výsledky pro Břec-
lav jsou víc než příznivé. 

Břeclav dosahuje krásných 89 %
v  hodnocení soběstačnosti na
trhu práce. Tato veličina znázor-
ňuje kapacitu nabídky pracov-
ních příležitostí v Břeclavi a nej-
bližším okolí. Znamená to, že
pouze 11 % obyvatel obcí, které
patří pod rozšířenou působnost
Břeclavi, musí hledat práci mimo

region. Všichni ostatní mají pra-
covní či podnikatelskou příleži-
tost na Břeclavsku. S tím souvisí
také další pozitivní faktor - vět-
šina lidí utrácí za vše, co potře-
bují, v Břeclavi, což značně při-
spívá k udržení kapitálu a rozvoji
lokální ekonomiky.  

Velmi nízké je naopak procento
zranitelnosti na trhu práce. Tato
hodnota ukazuje, kolik pracov-
ních míst zanikne, pokud zde
největší zaměstnavatel zavře
svůj provoz. Zde Břeclav opět
dosahuje skvělých výsledků, ne-
boť je ve zranitelnosti 6. ne-
jmenší v kraji, a to na úrovni pou-
hých 2,5 % pracovních míst.
Czechinvest přitom hodnotil 34
jihomoravských měst.

(sol)

Nová podoba
knihovny
O budoucí podobu městské
knihovny, ve kterou se pro-
mění bývalá hala tržnice
v areálu cukrovaru, se postará
studio Pelčák a partner archi-
tekti. Zvítězilo v  architekto-
nické soutěži, do které se při-
hlásily bezmála čtyři desítky
kanceláří a studií.

„Knihovna není jen místem, kde
se půjčují knihy. Je prostorem
pobývání s cílem vzdělávání, ak-
tivního trávení volného času,
zprostředkování kultury, utvá-
ření občanské společnosti a so-
ciálních kontaktů,“ myslí si ar-
chitekti, a právě těmto trendům
svůj návrh podřídili. 

Odborná porota ocenila zej-
ména to, jak návrh studia orga-
nizuje jednotlivé části, tedy
knihovnu, sál, vzdělávací či vol-
nočasové zázemí i kavárnu,
takže mohou být provozovány
samostatně, i ve vzájemné sy-
nergii. Studio ponechává bu-
dově její jedinečný historický in-
dustriální charakter a zachovává
mimo jiné dřevěnou cylindrickou
střechu. Celou stavbu pak pro-
pojují s  okolním prostranstvím.
Myslí i na energetickou úspor-
nost, a tak navrhují na střechu
umístit fotovoltaické panely
s různým sklonem.

„Architektonická soutěž uká-
zala další cestu. Krom jediného
návrhu je to cesta rekonstrukce

namísto bourání objektu.
Všechny návrhy mají vysokou
kvalitu a bylo poměrně složité
vybrat ten vítězný,“ uvedl místo-
starosta Jakub Matuška. 

Vybrané studio Pelčák a partner
architekti je ověnčeno řadou
českých cen i nominací na mezi-
národní úrovni. Z nejbližšího okolí
můžete znát například jejich
stavbu archeologické základny
v  Mikulčicích. V Brně je jméno
zakladatele studia Petra Pelčáka
spjato s přestavbou Fakulty in-
formatiky a Filozofické fakulty
Masarykovy univerzity, s reali-
zací objektu Trinity a Galerie
Vaňkovka či s výstavbou poly-
funkčního bloku v ulici Trnité.

V Břeclavi měli za úkol si poradit
s  velkorysými prostory přes
2 000 metrů čtverečních, které
bývalá tržnice nabízí. Odhado-
vané náklady na její přestavbu
na knihovnu se odhadují na 300
milionů korun.

Architektonická soutěž není je-
diným krokem, který město pod-
niká k revitalizaci areálu cukro-
varu. „V letošním roce navážeme
projektem komunikací a inženýr-
ských sítí. Vše směřujeme k vý-
stavbě prvních celků, což by
měla být právě páteřní komuni-
kace a umístění sítí,“ doplnil Ma-
tuška.

(sol)

Žádné běhání po úřadě, méně
čekání. Spoustu věcí, které
potřebujete vyřídit na Měst-
ském úřadě Břeclav, budete
moci vyřešit z  pohodlí do-
mova. Rozšíření elektronic-
kých služeb je součástí vý-
znamné dotace, kterou město
Břeclav získalo z  IROP. Do
Břeclavi putuje přes 31 mi-
lionů korun na elektronizaci
výkonu veřejné správy, tzv.
eGovernment.

„Tento projekt má za cíl zkva-
litnění služeb úřadu, zjednodu-
šit vyřizování agendy a zefek-
tivnit veřejnou správu. Spoustu
agend lze řešit elektronicky
a my tento trend chceme
zpřístupnit i pro naše občany,”
říká místostarosta Jakub Ma-
tuška.

Co všechno projekt přinese?
Třeba to, že o městské dotace
budete moci požádat online. Že
vyřídíte přes internet služby
související se správou hřbitovů.
Že budete moci nahlédnout

dálkově do správního spisu
nebo do mapových podkladů
a spoustu dalšího. Díky rozší-
ření služeb v  Portálu občana
odpadne nutnost fyzicky dojít
na úřad.

Zásadním přínosem dotace je
pro městský úřad zejména po-
řízení nových serverů, obslu-
žného software či diskového
pole, kde se shromažďují data
z celé metropolitní sítě města
Břeclav. Do ní spadají vedle
městského úřadu například
i příspěvkové organizace
města nebo školy, kulturní
domy a podobně. Současná
technologie již dosluhuje a její
výměna je nezbytná.

Nový software, který bude pro-
vázaný s  dalšími systémy
používanými městem, rovněž
zajistí lepší správu majetku,
zejména nemovitostí města.
Spousta věcí se zjednoduší -
jedná se například o automati-
zaci plateb za nájemné, služby,
energie, nahlašování a pláno-

vání oprav, automatické hlídání
revizí, pro klienty pak možnost
žádat o pronájem či výpůjčku
prostor elektronicky. Bude
možné lépe sledovat a optima-
lizovat spotřeby energií. A oče-
kává se také zrychlení a zkva-
litnění vymáhání nedoplatků.

Významná částka z dotace po-
putuje na pořízení pasportů –
půjde například o detailní zma-
pování komunikací, zeleně, sítí
a podobně. Pasporty, pokud
existují, nejsou aktuální a nová
legislativa vyžaduje jejich vyšší

přesnost. Získaná data budou
propojena s navazujícími služ-
bami v  elektronické podobě.
Pasporty poslouží k  přesněj-
šímu plánování při rozvoji
města, ale důležité budou na-
příklad i pro stavebníky. 

Dotace pokrývá 85% výdajů
projektu. Město ze svého do-
platí 5,55 milionů korun včetně
DPH. Všechny výstupy projektu
musí být dokončeny do dvou
let, tedy do konce roku 2025. 

(sol)

31 milionů na moderní úřad



4–5

Koncem loňského roku
skončilo připomínkování
návrhu záměru na vyhlá-
šení Chráněné krajinné ob-
lasti Soutok. Vedle někte-
rých námitek se objevila
také řada námětů ke spolu-
práci. Agentura ochrany
přírody a krajiny ČR (AOPK
ČR) již nyní pracuje na tom,
aby se podněty, které se
během téměř roční diskuse
v regionu objevily, promítly
do konkrétních kroků. Ak-
tuálně se proto zaměřuje
mimo jiné na řešení obnovy
vodního režimu v oblasti
soutoku Moravy a Dyje,
prevenci komářích kalamit,
výskyt invazní ambrozie či
plánování Domu přírody.

„Ministerstvo životního pro-
středí koncem loňského roku
zahájilo podle zákona proces
projednávání záměru na vy-
hlášení CHKO Soutok, který
zpracovala Agentura
ochrany přírody a krajiny ČR.
Koncem loňského roku jsme
k němu přijali na sedmnáct
stovek dopisů s námitkami,
v drtivé většině však šlo o ko-
pie textu s námitkou vla-
stníka pozemku proti jeho
zařazení do navrhovaného
území CHKO doplněnou
pouze obecnými argumenty,
pouze osm z nich je unikát-
ních. Věcné námitky se týkají
většinou vymezení hranice
budoucí CHKO, návrhu jejich
bližších ochranných podmí-
nek a způsobu zajištění
ochrany evropsky význam-
ných lokalit," vypočítává mi-
nistr životního prostředí Petr
Hladík (KDU-ČSL). Z celko-
vého počtu 6 872 vlastníků
zaslalo námitky 244 z nich,
z toho 226 fyzických a 18
právnických osob. O došlých
námitkách bude MŽP po-
stupně rozhodovat ve správ-
ních řízeních. „Po vypořádání
všech námitek a následném
legislativním procesu vyhlásí
vláda novou chráněnou kra-
jinnou oblast svým naříze-
ním. Naší ambicí je, aby
CHKO Soutok mohla vznik-

nout do konce roku
2024,“ uzavírá ministr Hladík.

Za bezmála rok proběhly
v regionu téměř tři stovky
jednání organizovaných
Agenturou ochrany přírody
a krajiny ČR, některých se
účastnil ministr Hladík, který
doplňuje: „Místním lidem na
zachování jedinečné přírody
Soutoku velmi záleží, a tak
kromě diskusí o její vhodné
ochraně byla společně
s hospodáři, obcemi a dal-
šími partnery identifikována
témata, kterým je potřeba se
přednostně věnovat. Proto
nehledě na to, že vyhlašovací
proces CHKO Soutok běží,
připravujeme či jsme již za-
hájili realizaci řady společ-
ných projektů a programů."

Obnova vodního režimu
Ke zlepšení vodního režimu
lužní krajiny v oblasti soutoku
Moravy a Dyje přispěje vy-
budování vzdouvacího prvku
na Dyji na Pohansku a změna
manipulace na vodním díle
Nové Mlýny. Práce na stavbě
klapkového jezu začaly vloni
v září a jsou financované
z Operačního programu Ži-
votní prostředí. Vytipovávají
se také další vhodná opatření
k obnově vodního režimu,
zejména v nivě Moravy, ta se
stanou součástí plánu péče
o CHKO Soutok.

Řešení úhynů ryb na Dyji
pod Vodním dílem Nové
Mlýny
Ke zjištění příčin úhynů (na-
příklad v červenci 2022 uhy-
nulo přes 40 tun ryb)
a možné prevenci se připra-
vuje studie, která má na-
vrhnout opatření k zamezení
podobným úhynům do bu-
doucna.

Prevence komářích kalamit
Komáří kalamity patří mezi
zásadní problémy soužití
člověka s přírodou lužní kra-
jiny. MŽP připravuje návrh fi-
nanční podpory pro navržení
a vytvoření integrovaného
systému prevence těchto
kalamit v CHKO Soutok po-

dobně, jak již funguje
v CHKO Litovelské Pomoraví.
V této věci již proběhla jed-
nání AOPK ČR se zástupci
Krajské hygienické stanice
Brno, měst a obcí, Lesů ČR,
IZS a dalších subjektů. Pro-
gram bude čerpat pro-
středky z Národního pro-
gramu Životní prostředí.

Likvidace invazní ambrozie
v Podluží
Během posledních několika
let se tato nepůvodní invazní
rostlina začala významně ší-
řit zejména mezi řekou Ky-
jovkou a okrajem komplexu
lužního lesa v prostoru od
města Lanžhot proti proudu
řeky Moravy. Vyřešení to-
hoto problému vyžaduje
koordinovaný přístup země-
dělců a správců komunikací
a veřejné zeleně, který AOPK
ČR aktuálně zpracovává.
Bude třeba změny nastavení
podmínek pro zemědělské
hospodaření zejména oše-
třování okrajů polí, úhorů,
volby plodin atd.), koordino-
vané likvidace ambrozie ko-
lem komunikací a na veřej-
ných plochách, informovat
veřejnost, aby tuto rostlinu
likvidovala před jejím vyse-
meněním na zahradách. Am-
brozie jako silný alergen vy-
žaduje tuto zvýšenou
pozornost.

Péče o krajinné struktury
Lužní krajina v připravované
CHKO Soutok je kulturní kra-
jinou, kde přírodní procesy
dlouhodobě lidé usměrňují.
V části, která je součástí Led-
nicko-valtického areálu, jde
přímo o krajinu komponova-
nou, která je pod ochranou
památkové péče. AOPK ČR ve
spolupráci s Národním pa-
mátkovým ústavem a Zahrad-
nickou fakultou MENDELU
spolupracuje na uchování tě-
chto hodnot a zapracování
odpovídající péče o ně do
plánu péče o CHKO Soutok.

Obnova Slováckých luk
u Lednice
Slovácké louky u Lednice

jsou rozsáhlým (cca 65 ha)
komplexem nivních luk v Ev-
ropsky významné lokalitě
Niva Dyje, které jsou větši-
nově ve vlastnictví obce
Lednice. Právě na její podnět
byly do návrhu CHKO Sou-
tok zčásti připojeny. Nyní se
zpracovává studie k podrob-
nému vyhodnocení aktuál-
ního stavu a navržení způ-
sobu obnovy a následného
obhospodařování luk. V sou-
časnosti se kosí jen jejich
část, rozsáhlé území leží la-
dem a na několika místech
jsou pásy s vojtěškou.
Ochrana přírody hodnotí
stávající způsob péče jako
nevhodný, protože vede
k degradaci luk. Na obnově
bude AOPK ČR spolupraco-
vat se Zahradnickou fakul-
tou MENDELU.

Návštěvnická infrastruk-
tura vyhlašované CHKO
Soutok
O vybudování Informačního
střediska CHKO Soutok má
zájem obec Mikulčice.
O umístění sídla správy
CHKO i návštěvnického
centra - Domu přírody Sou-
toku projevila zájem města
Břeclav a Lanžhot, s oběma
AOPK ČR jedná. V přípravách
je také společný projekt ná-
vštěvnické infrastruktury pro
budoucí CHKO Soutok
k podpoře ze švýcarských
fondů (https://www.swiss-
contribution.cz/). Na realizaci
návštěvnické infrastruktury
má zájem spolupracovat
obec Lednice a další obce.

Úprava hranic evropsky vý-
znamných lokalit
Některé obce měly věcné vý-
hrady k vymezení evropsky
významných lokalit Niva
Dyje a Soutok. Na základě
jejich podnětů AOPK ČR fi-
nalizuje návrh úpravy
a upřesnění hranic tak, aby
se co nejvíce shodovaly
s hranicemi vyhlašované
CHKO. 

(MŽP)

CHKO Soutok aktuálně



Břeclavská Radnice

Příspěvky zastupitelských klubů

Plody koncepční práce
V  průběhu minulého volební
období se ozývaly kritické
hlasy, že pracujeme pouze na
projektech do šuplíku a nejsou
za námi vidět žádné skutečné
výsledky. Vždycky jsem opono-
val, že pokud chceme v Břec-
lavi dělat kvalitní investiční
projekty, tak to chce nějaký
čas. I proto jsme šli do voleb
s heslem „dime dál“, které sdě-
lovalo, že máme rozdělanou
práci, kterou chceme dokončit.

Je začátek roku 2024 a můžu
s  klidem říct, že jsme právě

v období, kdy budeme sklízet
plody dlouhodobé koncepční
práce na přípravě investičních
projektů. Na konci roku 2023
byla zahájena rekonstrukce
lůžkové části Domova seniorů,
probíhá soutěž na zhotovitele
projektu obnovy hřiště u ZŠ Na
Valtické, které bude sloužit žá-
kům i široké veřejnosti, a v ne-
poslední řadě soutěžíme doda-
vatele rekonstrukce koupaliště
a krytého bazénu. Na dobré
cestě je také projekt úpravy
prostoru před výpravní budo-
vou železniční stanice nebo vý-

stavba sociálního bydlení
U Splavu. Všechno jsou to
velké projekty, které potřebo-
valy nějaký čas na přípravu
a získání potřebných povolení
k výstavbě. U některých se rov-
něž čekalo na dotační pro-
gramy, abychom si sáhli i na
dotační peníze. 

Vždycky jsem tvrdil, že chci dě-
lat politiku s  přesahem přes
volební období, bez ohledu na
to, jestli budeme v následujícím
období ve vedení města nebo
to po nás převezme někdo jiný

a bude v projektech pokračo-
vat. Jedině taková politika má
smysl a může naše město ně-
kam posunout. Bolest minu-
lých vedení byla v  tom, že se
až příliš soustředila na pro-
jekty, které se dají stihnout za
čtyři roky, ale to u velkých in-
vestic, u kterých veřejnost
oprávněně očekává určitou
kvalitu, prostě nejde.

Ondřej Ďuriš, 
zastupitel za 

Mladé a Neklidné 

Břeclav prováhala svou příležitost
V souvislosti s novoročními oh-
ňostroji se toho napovídalo
a napsalo již hodně. Sám jsem
byl iniciátorem přísnější regu-
lace zábavní pyrotechniky, když
jsme ještě za mého působení
ve vedení města cca před
dvěma lety schválili vyhlášku,
kterou se používání této pyro-
techniky na území města zpřís-
ňuje. Čas pokročil a ukazuje se,
že přísnější pravidla nikomu ne-
vadí, ba naopak je poptávka po
úplném zákazu této krato-
chvíle. A tento trend opravdu
sílí. Dovolím si předpovědět, že
v  příštím roce bude celá řada
měst, která od novoročního oh-

ňostroje upustí. Břeclav to
mohla a dle mého názoru měla
udělat již letos. 

Byli bychom v  tomto přístupu
opravdu moderním městem
a mohli jsme ukázat, že to
s  ochranou přírody myslíme
vážně. Jak pak máme věřit
tomu, že vedení města chce jít
v  péči o životní prostředí pří-
kladem a snaží se vehementně
o zřízení CHKO Soutok, když si
nedokáže poradit na svém
vlastním území s tak jednodu-
chou záležitostí, jako je ohňo-
stroj. Tam tedy pak něco ne-
dává smysl.

Argumentem na straně pořa-
datelů novoročního ohňostroje
je vysoká návštěvnost zmíněné
akce. Samozřejmě lidé hledají
důvod k  procházce nebo ná-
vštěvě nejen po celém vánoč-
ním období, ale především po
silvestrovské noci. Ale vždyť
přece to se navzájem nevylu-
čuje. Uskutečnit akci pro ná-
vštěvníky a současně být ohle-
duplní k  životnímu prostředí
a především k  našim čtyřno-
hým přátelům. Existují mož-
nosti uspořádání takovéto
akce formou například video-
mapingu, laserové show či „ti-
chého ohňostroje“ podbarve-

ného hudbou. Ale co bychom
se namáhali, když ten ohňo-
stroj tak dobře už roky „fun-
guje“…

Nic naplat, Nový rok je za námi,
a my jsme svoji příležitost pro-
pásli. Tak mi dovolte snad jen
popřát do roku 2024 všem ob-
čanům Břeclavi hodně spoko-
jenosti, pevné zdraví a kupu
štěstí a snad o trošičku osví-
cenější vedení města.

Richard Zemánek,
zastupitel za KDU-ČSL

Budoucnost veřejného prostoru v Břeclavi
Vedení našeho města se v loň-
ském roce rozhodlo pro neví-
danou investici do rekon-
strukce městského koupaliště
a krytého bazénu. Ano, koupa-
liště i krytý bazén si jistě
opravu zaslouží. Mám ovšem
obavu, že kvůli tomuto projektu
budou chybět peníze na opravy
veřejného prostoru v našem
městě. Existuje mnoho míst,
které potřebují péči jako sůl.
Podívejte se například na stav
břeclavských sídlišť. Sídlištím

na ulici Jana Palacha nebo Na
Valtické už je věnována jistá
péče. Na druhou stranu sídliště
Dukelských hrdinů na svou re-
vitalizaci stále čeká jako na
smilování. Chodníky připomínají
spíše vlnobití, silnice se na
mnoha místech propadá. Na
Dubiči například chybí pořádné
dětské hřiště, a to není jediné
místo, kde by občané ocenili
zázemí pro děti.

Zoufalý nedostatek parkova-

cích míst je problém v podstatě
všude. Nefunkční systém rezi-
dentního parkování jsem kriti-
zoval už dřív, bohužel na radnici
není vůle to řešit. Zjednodušení
systému placených parkovišť
problémy rezidentního parko-
vání opravdu nevyřeší. Tato si-
tuace je o to bolestnější, když
vedení města mluví mnohem
raději o budování nové čtvrti
v areálu cukrovaru a dalších
megalomanských projektech,
zatímco zájem o údržbu stáva-

jícího veřejného prostoru je mi-
nimální.

Rozhodně nechci, aby si město
bralo další úvěry a více se za-
dlužovalo! Ale věřím, že se dů-
slednou revizí příjmů a výdajů
může ušetřit a budou peníze
i na opravy zvlněných chod-
níků.

Šimon Mišurec,
zastupitel za ODS
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Novela zákona, která je účinná od 1. ledna, zavádí některé vý-
znamné změny v oblasti činnosti matriky. Jednou z nich je, že
vstupovat do registrovaného partnerství bude nově možné
u všech matričních úřadů, tedy i v Břeclavi. Dosud je stejnopo-
hlavní páry mohly uzavírat jen u několika určených matričních
úřadů, většinou v sídlech krajů. Registrace se budou konat v pá-
tek či v sobotu, a to buď na městském úřadě, v obřadní síni na
staré radnici nebo v synagoze. (sol)

Registrované partnerství nově i na matrice v Břeclavi 

Nový duchovní
správce ve farnosti

Poštorná
Od Nového roku má katolická farnost Poštorná nového
kněze. Není jím nikdo zas tak cizí, protože se tohoto
místa ujímá otec Pavel Römer, který působí už několik
let jako farář u svatého Václava v Břeclavi.

Pro věřící se nic zásadního nemění. Nedělní bohoslužby
zatím zůstávají ve stejný čas, to je v 8:30. Jen s poža-
davky na duchovního správce musí místo na poštoren-
skou faru o kousek dál, do Břeclavi. Většinu věcí je možné
i nadále řešit telefonicky.

Otci Łukaszi, který v Poštorné sloužil osm let, přejeme
v jeho novém působišti vše dobré. Přestěhoval se jen za
kopeček do Valtic.

Farni rada Poštorná

Místní poplatky města Břeclavi v roce 2024
Odbor ekonomický, jako správce místních poplatků, eviduje
k 31. prosinci 2023 celkový nedoplatek za komunální odpad ve
výši 8,7 mil. Kč při počtu 1977 dlužníků.

Nedoplatky lze řešit sjednáním splátkového kalendáře, složením
hotovosti na pokladně nebo převodem na bankovní účet města. 

K vymáhání nedoplatků za komunální odpad a za psy budeme
přistupovat s větším důrazem, využijeme ve zvýšené míře místní
šetření, prověrky na katastr nemovitostí, šetření Městské policie,
k tomu budeme i nadále provádět exekuce, a to přikázáním po-
hledávky ze mzdy nebo účtu, předáním externímu exekutorovi
nebo přihlášením do insolvenčního řízení. 

Upozornění: splatnost místního poplatku za komunální odpad
a ze psů je do 31. května 2024.

Poplatek za komunální odpady
Poplatník: Fyzická osoba nebo vlastník nemovitosti
Poplatek: 900,- Kč
Občané nad 65 let věku, a to od počátku kalendářního roku, ve
kterém poplatník dovrší uvedený věk a děti do 6 let věku

700,- Kč                                
Splatnost: Nejpozději do 31. května 2024
Způsob placení:
Bezhotovostně na účet města č. 526651/0100, přes SIPO nebo
přímo v pokladně města
Variabilní symbol: u fyzické osoby rodné číslo poplatníka, u vla-
stníka nemovitosti přidělen při přihlášení nemovitosti k poplatku.

Poplatek ze psů
Poplatník: Držitel psa (fyzická nebo právnická osoba)

Za 1 psa Za 2. a každého dalšího psa
Rodinný dům 500,- Kč 700,- Kč
Ostatní domy 1 000,- Kč 1 500,- Kč
Občané nad 65 let věku, a to od počátku kalendářního roku, ve
kterém poplatník dovrší uvedený věk

200,- Kč 300,- Kč
Splatnost: Nejpozději do 31. května 2024
Způsob placení:
Bezhotovostně na účet města č.526651/0100, přes SIPO nebo přímo
v pokladně města Variabilní symbol: přidělen při přihlášení psa.

Výměna zkušeností
s Kroměříží
Břeclav je jedním z mála měst,
které provozují vlastní domov
seniorů. Většina takových za-
řízení spadá pod správu krajů.
Obdobnou výjimkou je i Kro-
měříž. Obě města jsou navíc
podobně velká, s  podobným
počtem obyvatel a podobnými
problémy. 

Za výměnou zkušeností a inspi-
rací, jak tyto problémy řešit, zá-
stupci Kroměříže dorazili na
břeclavskou radnici. Debatovalo
se v první řadě o oblasti sociál-
ních služeb, které zahrnují nejen
zmiňovaný domov seniorů.

„Měst, které zřizují sociální
služby v takovém rozsahu, je po
celé republice asi jen dvacítka.
Rádi bychom vytvořili společnou
platformu pro výměnu zkuše-
ností, ale také například pro vy-

jednávání s pojišťovnami, které
bývá pro menší města složité,“
představil plán další spolupráce
místostarosta Kroměříže Pavel
Motyčka, jehož do Břeclavi do-
provodila ředitelka Sociálních
služeb města Kroměříž Dagmar
Klučková a také vedoucí taměj-
šího odboru sociálních věcí
a zdravotnictví Radovan Klabal.

Na půdě radnice, ale i přímo
v  Domově seniorů, se debato-
valo o způsobu financování mi-
nimální sítě sociálních služeb,
o možnostech zisku dotací
a dalších tématech, která obě
města spojují. Vzájemné sdílení
zkušeností by se mělo stát pra-
vidlem. Zástupci obou měst by
se chtěli potkávat alespoň jed-
nou za rok. 

(sol)



Břeclavská Radnice

Studenti gymnázia jsou 
inspirací pro další dárce
Na seznam registrovaných
dárců kostní dřeně přibylo
52 studentů a studentek Gym-
názia Břeclav. Lednová zastávka
mobilního odběrového týmu ve
školní knihovně byla z pohledu
Věry Šilerové a Xenie Mráčkové
velmi úspěšná. Věra Šilerová je
hlavní koordinátorka Českého
národního registru dárců dřeně,
o.p.s. Plzeň. Xenie Mráčková je

koordinátorkou projektu 450 ml
NADĚJE a členkou Nadace pro
transplantaci kostní dřeně. Stu-
denti gymnázia si vyslechli zá-
kladní informace k dárcovství,
vyplnili krátký dotazník a absol-
vovali minutový odběr stěrem
z dutiny ústní.

(sva) 

V září otevře třetí
přípravná třída

Na břeclavských základních
školách budou od příštího
školního roku fungovat už tři
přípravné třídy. Ta úplně nej-
novější vznikne na Základní
škole Komenského v Poštorné.
Souhlas s jejím zřízením v pro-
sinci udělili břeclavští radní.

Přípravná třída má pomoci dě-
tem s odkladem školní docházky
a dětem ze sociálně znevýhod-
něného prostředí, aby se na
vstup do první třídy lépe připra-
vily. Takzvané „nulťáčky“ pomá-
hají vyrovnat rozvoj dětí, aby
školní docházku o rok později
zvládly bez problémů. Otevření
přípravné třídy v  Poštorné po-
může také klientům Domova
svaté Agáty v sousedství.

„Chceme být maximálně vstřícní
k Domovu svaté Agáty, jehož kli-
enty jsou maminky s  dětmi,
které potřebují sociální pomoc.
Zároveň tímto způsobem ule-
víme napjatým kapacitám v ma-
teřské škole,“ vysvětluje místo-
starosta pro školství Petr
Vlasák. Jak doplnil, poptávka po
přípravných třídách je v Břeclavi
velká. Pro děti, ale také pro jejich

rodiče, představují významnou
pomoc.

Na poštorenské základní škole
v  tomto školním roce evidovali
dvanáct žádostí o odklad po-
vinné školní docházky. I to uka-
zuje potřebu některých dětí zís-
kat na přípravu pro vstup do
školy víc času. V přípravné třídě
se děti učí dovednostem, které
budou potřebovat do školy, ov-
šem hravou formou. Pegagog jim
pomáhá rozvíjet řečové, sociální
i komunikační dovednosti, kon-
centraci pozornosti a podobně. 

Přípravná třída má být na ZŠ
Komenského umístěna v jednom
oddělení školní družiny, což už
odsouhlasili také hygienici.

V  Břeclavi nejdéle funguje pří-
pravná třída na Základní škole
Na Valtické, kterou každoročně
navštěvuje patnáct dětí. Letos
v  září šly děti poprvé do pří-
pravné třídy také na Základní
škole Kupkova. Navštěvuje ji
čtrnáct dětí a škola ji chce ote-
vřít také příští školní rok. 

(sol)

Lyceum otevře v září!
Je to černé na bílém! Pedago-
gické lyceum vznikne na
Střední škole Edvarda Beneše
už od září roku 2024. Svým roz-
hodnutím to potvrdilo minis-
terstvo školství. Ke studiu se
tak mohou hlásit první devá-
ťáci. Přihlášku mohou v prvním
kole podávat od 1. do 20. února.

Ve čtyřletém oboru zakonče-
ném maturitní zkouškou, bude
moci v Břeclavi studovat až 30
žáků. V učebním plánu budou
mít vedle standardních středoš-
kolských předmětů také napří-
klad obecnou či speciální peda-
gogiku nebo psychologii. 

Absolventi lycea budou připra-
veni ke studiu na vysokých a vyš -
ších odborných školách, a to zej-
ména v oborech připravujících
učitele pro mateřské, základní
nebo střední školy a vychovatele.
Mohou studovat i jiné obory, na-
příklad pedagogiku, psychologii,
sociální pedagogiku a sociální
práci a další. Již po maturitě mo-
hou najít práci pedagoga volného
času, asistenta pedagoga či na-
příklad pracovat v institucích za-
měřujících se na vzdělávání.

Více informací o oboru můžete
získat již tuto sobotu na dni ote-
vřených dveří a najdete je také

na stránkách školy www.sseb.cz.

Rozšíření oborové nabídky školy
o pedagogické lyceum má mimo
jiné pomoci vyřešit nedostatek
pracovníků v oblasti školství,
který region dlouhodobě trápí.
Zároveň rozšíří nabídku matu-
ritních středoškolských oborů.
V okrese Břeclav dosud žádná
střední škola studium pedago-
giky nenabízela, nejbližší mož-
nosti měli zájemci v Brně,
Znojmě či Boskovicích. 

Vzdělávání studentů v tomto
oboru podpoří i město Břeclav.
Umožní jim odborné pedago-
gické praxe ve vzdělávacích
institucích, které zřizuje. Kromě
sedmi mateřských a šesti zá-
kladních škol se jedná také o zá-
kladní uměleckou školu. Výho-
dou Břeclavi je také umístění
středních škol, praktické a spe-
ciální školy, Střediska volného
času Duhovka či pobočky Vzdě-
lávacího institutu pro Moravu.

Od roku 2024 bude Střední
škola Edvarda Beneše zastřešo-
vat celkem tři lycea. Kromě zmi-
ňovaného pedagogického to
ještě bude i Technické lyceum
a Ekonomické lyceum. 

(sol)

Škola plná vody
Voda v uplynulých týdnech pro-
stoupila všemi třídami Základní
školy Kpt. Nálepky. Mluvilo se o
ní ve všech předmětech od těch
přírodovědných přes jazyky až
po informatiku. Celoškolní envi-
ronmentální projekt „Voda a ži-
vot“ měl školákům ukázat, že
voda je důležitou podmínkou ži-
vota. 

Živel inspiroval školu k celé řadě
aktivit. Žáci si zkusili řízkovat ro-
stlinu, prováděli filtraci znečiš-
těné vody, vytvořili model eko-

systému rybníka, pod mikrosko-
pem zkoumali rybí šupinu, vy-
tvořili modely koloběhu vody,
anglicky konverzovali na téma
vody a její znečištění, s využitím
počítačových programů vytvá-
řeli komiksy a zpracovávali toto
téma nejrůznějšími výtvarnými
technikami. Psali také pohádky
o vodě, které předčítali nejmlad-
ším spolužákům. Jak jim to šlo,
se můžete přesvědčit na foto-
grafiích. 

(sol, foto ZŠ)



Už deset měsíců funguje
v Břeclavi Dluhová poradna.
Přestože vznikla pod hlavičkou
organizace IQ Roma servis,z.s.,
je otevřena každému, kdo se
ocitl v obtížné finanční situaci
a nedokáže ji řešit vlastními si-
lami. Za necelý rok už poradna
pomohla najít cestu z dluhů
zhruba padesátce klientů. 

Tým odborníků, kteří mají s od-
dlužováním profesní zkušenosti,
podá pomocnou ruku každému,
bez ohledu na to, jak se do dluhů
dostal. Služba je přitom bez-
platná, projekt je financovaný
z evropských dotací.

„Do dluhů se lidé mohou dostat
i nešťastnou shodou náhod.
Třeba chtěli někomu pomoci ru-
čením a věřitelé začali dluh vy-
máhat po nich. Nebo onemoc-
něli a přestali být schopni
splácet hypotéku,“ vysvětluje
právník Dluhové poradny Zby-
něk Hromek, že klienti jejich po-
radny jsou různorodí. Patří mezi
ně i lidé s nižší finanční gramot-
ností nebo „profesionální dluž-
níci“, kteří jednu půjčku splácí
druhou a dostávají se tak do
dluhové spirály, ze které už se
nedokážou vyprostit sami. 

„Často pomáháme lidem, které

už jejich situace sžírá na každém
kroku. Oddlužení je legální cesta,
jak jim pomoci. Oddlužení je
jedna z forem insolvence. Fi-
nanční problémy je ale potřeba
řešit co nejdříve,“ apeluje Zbyněk
Hromek na potenciální klienty,
kteří návštěvu Dluhové poradny
teprve zvažují, aby se nestyděli
říct si o pomoc.

Tým Dluhové poradny jim po-
může proces oddlužení nastar-
tovat. „V první řadě musíme
u každého klienta projít a zana-
lyzovat jeho životní dluhovou
anabázi.  A soudu, který o insol-
venci rozhoduje, žádost řádně
zdůvodnit. Příprava na podání
žádosti trvá dva až tři měsíce,
to se samozřejmě odvíjí od spo-
lupráce s dlužníkem. Samotná
délka oddlužení je pak dána zá-
konem. U důchodců jsou to tři
roky, u ostatních klientů pět let
či tři roky – podle výše uspoko-
jení věřitele,“ popisuje právník
poradny, jak dlouho klient pro-
střednictvím insolvenčního
správce (ten vykonává ze zá-
kona dohled nad činností dlu-
žníka) splácí určitou částku, aby
pak z procesu vyšel bez dluhů.

Jak v Dluhové poradně potvrzují,
vyřešit se dá téměř každý prob-
lém s dluhy. Podmínkou je jen

skutečně vážný zájem a dlužník
musí vynaložit veškeré úsilí,
které po něm lze spravedlivě po-
žadovat, k úplnému uspokojení
svých věřitelů. S ostatním mu už
v poradně pomohou – ať už jde
o možnosti oddlužení, asistenci
při jednání s věřiteli nebo třeba
pomoc s vyjednáním splátko-
vého kalendáře. Poradna je ote-
vřena každý všední den lidem
z Břeclavi a okolních obcí. Po do-
hodě mohou zaměstnanci přijet
za klienty domů. (sol)

Dluhová poradna v Břeclavi
Dům školství, 17. listopadu 1a
Břeclav (3. poschodí, dveře 309
a 310)
+420 519 324 849
breclav@iqrs.cz
Otevírací doba: 
Pondělí a Středa: 9:00-12:00
a 13:00-17:00 
Úterý a Čtvrtek: 9:00-12:00 
Pátek: po dohodě

8–9

Pozvánka na členskou schůzi
STP MO Břeclav

27. 2. od 14 hod. v Domě školství

Dluhová poradna IQ Roma

Ke svým čtenářům zamířilo
první letošní číslo Malova-
ného kraje, národopisného
a vlastivědného časopisu
Slovácka, vydávaného od-
počátku v Břeclavi a vstu-
pujícího v tomto roce do ju-
bilejního 60. ročníku.

Břeclavi se v něm týká me-
dailon básníka a literárního
estetika Jaroslava Zatlou-
kala, který část života prožil
v Poštorné; autorem je
František Schulz. Stejný
autor pak o pár stránek dál

popisuje, jak se před více než 60 lety „vychovávaly“ po-
štorenské děti. K Břeclavi se ovšem zčásti vztahují též
anotace knih Emila Kordiovského Rok 1938 na Břeclav-
sku (autorka Ludislava Šuláková) a Jana Vybírala Vý-
znamné osobnosti v historii lužních lesů Břeclavska.  

Více se o obsahu časopisu a jeho zaměření dozvíte na
webových stránkách www.malovanykraj.cz.

Lednový Malovaný kraj
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Slovácký krúžek Charvatčané srdečně zve na

KOŠT VÍN,
který se koná 2. 3. 2024 od 10.00 do 22.00 hodin

v sokolovně v Charvátské Nové Vsi.

Vstupné 450,- Kč
(v ceně volná degustace vín, katalog, sklenička).

Občerstvení zajištěno.

Expozice loutkového divadla
První loutkové divadlo v Břeclavi
vzniklo v  letech 1912 až 1915.
Svůj největší rozkvět ale zažilo
za první republiky, kdy do Břec-
lavi přišel učitel a osvětový pra-
covník Vladimír Matoušek. Pod
jeho vedením se zrodilo loutkové
divadlo Radost, které hostovalo
v  Praze i v  rakouské metropoli
Vídni a ve své době se řadilo
k pěti nejlepším loutkovým scé-
nám v zemi. Inscenace Radosti
měly dopodrobna propracovaný
světelný a zvukový scénář. Di-
vadlo spolupracovalo s význam-
nými autory – výtvarníky, řezbáři
i hudebními skladateli. 

Právě slavnou minulost břeclav-
ského loutkového divadla bude
připomínat expozice, která
vznikne v kině Koruna. Město si
její zřízení podmínilo ve smlouvě,
kterou kino na dalších deset let
propachtovalo provozovateli
Luďkovi Kabelkovi. Expozice
bude upomínat nejen na Radost,
ale i na zhruba třicítku školních
a spolkových divadel, která v mi-
nulém století v Břeclavi působila.

„Expozicí loutkářství chceme při-
pomenout význam této tradice,
která je s  Břeclaví významně
spojena. Kromě stálé výstavy
plánujeme také podzimní víken-
dový festival věnovaný tomuto
fenoménu, kam přizveme i břec-
lavskou Radost, která stále
hraje,“ představuje plány pro kino
Koruna místostarosta pro oblast
kultury Petr Vlasák.

Smluvních podmínek k desetile-
tému pachtu kina bude více. Pro-
vozovatel bude poskytovat pro-
story místním amatérským
souborům na zkoušky a předsta-
vení, spolupracovat s  místními
školami. V  kinokavárně by měl
přibýt dataprojektor pro využití
při komornějších akcích, více má
ožít také venkovní terasa. Pod-
mínkou města je, aby se v  kině
udržoval dětský program a aby
se zde týdně uskutečnilo alespoň
pět promítání. Součástí pro-
gramu pak mají být stejně jako
nyní také divadelní představení
a hudební koncerty. 

(sol)

Každý den stráví u malířského
stojanu deset hodin a pracuje.
Antonín Vojtek – malíř jižní Mo-
ravy – oslavil v lednu významné
životní jubileum. K devadesáti-
nám mu přišel popřát i břeclav-
ský starosta Svatopluk Pěček. 

„Obrazy Antonína Vojtka jsou vý-
jimečné tím, že přináší pozitivní
energii, kterou z nich lidé mohou
nasát. Jejich zaoblené tvary jsou
uklidňující a nezaměnitelné,“ vy-

jádřil starosta svůj obdiv jubilují-
címu malíři, který kromě svých ty-
pických obrazů krajiny maluje
i abstrakce a na poslední auto-
rské výstavě ve své Galerii 99 pře-
kvapil i perokresbami zejména
břeclavských památek.

„Myslím, že jsem všestranný. Ma-
luju všechno a pořád,“ směje se An-
tonín Vojtek, který se štětce či pera
chopí denně kolem deváté hodiny
ranní a odkládá je až s večerem. 

I když vůně barev jej provází celý
život, jeho profesní kariéra při-
tom byla dosud velmi pestrá.
„Byl jsem učitelem, kolchozní-
kem, slévačem ve slévárně, svá-
řečem, skladníkem, natěračem
konstrukcí… A padesát posled-
ních let jsem už sám sobě šé-
fem,“ popisuje Vojtek klikatou
cestu k  životu profesionálního
výtvarníka, která zejména za mi-
nulého režimu byla značně slo-
žitá. 

Přesto se podařilo malíři už před
Sametovou revolucí vystavovat
i za hranicemi. K dnešnímu dni má
za sebou již 250 výstav v Česku
i po celém světě – od Anglie, Itálie,

Řecka či Chorvatska až po Spo-
jené státy americké. 

Ve velkém chce malíř narozenino-
vou výstavu (trochu po vzoru bý-
valé anglické královny), uskutečnit
až za hezkého počasí. Termín už
je jasný. Jeho obrazy 16. května
opanují břeclavské muzeum pod
vodárnou. „Bude na ní výběr toho
nejlepšího z  mé tvorby,“ slibuje
malíř, i když přiznává, že z obrov-
ského množství obrazů vybrat jen
pár, je úkol téměř nadlidský. Bě-
hem vernisáže chce pokřtít také
nový kalendář, jehož kmotry bu-
dou starostové všech obcí, kde
malíř působil. A chystá se i retro-
spektivní kniha.

Malíř jižní Moravy Antonín Vojtek oslavil 90 let



Břeclavská Radnice



14–15



Břeclavská Radnice

Malíř Antonín Vojtek oslavil
10. ledna 2024 v galerii a ateliéru
ve Staré Břeclavi 90 let. Mezi

gratulanty byli starostové měst
a obcí, kde během svého života
bydlel a pracoval. Hezký čas si
užil s mnoha přáteli a nyní se tě-
šíme hlavně na výstavy, které se
k významnému životnímu jubileu
chystají. Již nyní si můžete kou-
pit autorský kalendář CO MALÍŘ
MÁ.

V  Galerii 99 na Slovácké ulici
můžete navštívit výstavu KVĚ-
TINY ROKU Veroniky Áčové, se
zahájením 15. února a trvá do
31. března 2024. 

Galerie nabízí: stálou expozici
šperků ze dřeva, více než sto
grafických děl, veškeré služby
související s poradenstvím a vý-
tvarným uměním, oceňování ob-
razů, restaurování atd.

Otevřeno: úterý až pátek od
14.00 do 17.00 hodin, případně
po telefonické domluvě kdykoliv
na čísle 723 887 977. Galerie AV
na ul. J. Moláka na zazvonění
nebo na telefon. 

Novinky sledujte na www.vojtek-
av.com nebo na Facebooku.

Galerie 99 v únoru



Všesokolské slety jsou tu už po tři století. První se uskutečnil v roce
1882. Pro zajímavost - první olympijské hry se konaly až o čtrnáct
let později, v roce 1896. V létě se chystá další ročník všesokolského
sletu v Praze. A díky finanční pomoci města Břeclav se ho budou
účastnit i břeclavští sportovci. 

Nejen na cvičební úbory a pomůcky, ale i na cestovné, ubytování a stra-
vování či nájem tělocvičny, přispěje město Tělovýchovné jednotě Sokol

Břeclav více než padesátitisícovou dotací.

Cvičenci Sokola Břeclav se na slet připravují
už od poloviny loňského roku. Nacvičují dvě
sklady. Předškoláci si zacvičí skladbu Mra-
venci a seniorky a senioři skladbu Jdi za
štěstím. Břeclav s nimi budou reprezentovat
jak na župním a krajském sletu, tak i na sletu
všesokolském, který se v  Praze chystá od
30. června do 5. července 2024. 

Všesokolské slety se konají jednou za šest
let. Do sletu se celkově zapojí až 100 tisíc
sokolů, v  Praze skoro 20 tisíc cvičenců
z Česka a až z 18 států světa. 

(sol)

16–17

Krajské tituly 
pro Struhárovou
Nadějná očekávání naplnila
mladá stolní tenistka MSK Břec-
lav Jana Struhárová na krajských
přeborech jednotlivců mladšího
žactva (U13) ve Strážnici. Ve
dvouhře vyhrála s  velkým nad-
hledem svou základní skupinu
a další tři výhry přidala v nadstav-
bovém play off. Ztratila ze šesti
zápasů jediný set, a to ve finále,
v němž se střetla se svou kama-
rádkou Adélkou Machovou (Mi-
kulov). Spolu pak s převahou vy-
hrály i čtyřhru mladších žákyň.
„Měla jsem po skončení turnaje
dobrý pocit, vždyť jsem ve
dvouhře ztratila jen jeden set,“
řekla po úspěšném přeboru ta-
lentovaná stolní tenistka MSK
Břeclav. Na otázku, jaké má další
sportovní plány, odpověděla: „Za-
tím si žádné velké plány do bu-
doucna nedělám. Budu pokračo-

vat v  tréninkové přípravě a dle
časových možností se účastnit
dostupných akcí, na nichž si budu
poměřovat svou výkonnost a sbí-
rat náměty pro další zlepšování.“ 

Ve vybrané šestnáctce nejlepších
mladších žákyň kraje startovala
i další hráčka MSK Madlen Zíd-
ková. Nalosována byla do zá-
kladní skupiny ke Struhárové (?),
se dvěma prohrami a jednou vý-
hrou skončila ve skupině třetí
a do dalších bojů nepostoupila.
Pro Janu Struhárovou je titul
krajské přebornice ve dvouhře
mladších žákyň poukázkou na
start na mistrovství ČR této vě-
kové kategorie 6.-7.dubna v Ha-
vířově. 

(hýb)

Košulič bronzový
Břeclav v lednu hostila téměř 200
krasobruslařů z celé republiky. Na
Velké ceně Břeclavi v kategorii
nejmladší žáci reprezentoval oddíl
KRASO zkušený závodník Miku-
láš Košulič. Ve volné jízdě před-
vedl sekvenci lutze s axelem a ob-
tížné piruety. Chyba v dvojitém
salchovu s pádem a ve dvojitém
rittbergerovi stála Košuliče cenné
body, i tak ale jeho výkon stačil
na skvělý bronz! V kategorii
mladší žáci zajel Martin Klimeš
dynamickou volnou jízdu, ale kvůli
drobným chybám ve skocích
skončil v silné konkurenci těsně
za stupni vítězů pátý. Osmý skon-
čil Václav Košulič. 

V kategorii juniorky závodila za
Břeclav Adéla Krejzová, která sko-
čila dvojitého axela a kombinaci
skoků. Pád si napravila volnou jíz-
dou a skončila sedmá. Celkově se
tak v celorepublikovém žebříčku
posunula na šestnácté místo
a zajistila si postup na MČR. Vik-
torie Murasová  závodila po půl
roční vynucené přestávce. Dva
dvojité lutzy, dvojitý flip a rittber-
ger stačil bohužel jen na 35. místo.
V žačkách skončila Eva Kiliánová
čtrnáctá, Stella Slezáková dva-
cátá čtvrtá. Janě Klimešové se
závod příliš nevydařil a po chy-
bách skončila na 27. místě. 

(mm)  

Sokoli vyrazí na slet 
díky pomoci města
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Více než tři desítky nejlepších
sportovců, trenérů a osobností
z šesti klubů, jež jsou aktuálně
součástí projektu FOSFA
Sport, převzalo v lednu na ga-
lavečeru v kině Koruna histo-
ricky první ceny Nejlepší spor-
tovec roku – FOSFA Sport
Awards 2023. Ceny vítězům
předávali mimo jiné olympijští
medailisté Lukáš Krpálek a Ka-
teřina Neumannová, legen-
dární boxer Rostislav Osička či
nejlepší český stolní tenista
posledních desetiletí Petr Kor-
bel. Moderátorem večera byl
herec Marek Vašut.

„Námi ocenění sportovci, trenéři
a další osobnosti napříč kluby
svými výkony a přístupem ke
sportu ztělesňují hodnoty, na
kterých projekt staví – respekt,
úctu, disciplínu či důvěru. Věřím,
že svými příběhy motivují své
vrstevníky k pohybu. To je os-
tatně smysl našeho projektu –
rozhýbat děti a mládež a pomoci
jim tak na jejich cestě k výjimeč-
nosti,“ říká Ivan Baťka, generální
ředitel společnosti Fosfa, která
v  rámci projektu FOSFA Sport
zastřešuje aktivity šesti spor-
tovních klubů z Břeclavi a okolí.
Jsou to Lokomotiva Fosfa Břec-
lav (atletika, volejbal), FOSFA
MSK Břeclav (fotbal), FOSFA HC
Lvi Břeclav (hokej), KST Fosfa
LVA (stolní tenis) a Soukromá
škola bojových sportů Břeclav
(judo).

Projektu se dostává podpory
i ze strany města. „Sport a po-
hybové aktivity město vnímá
a podporuje jako důležitý faktor
zdravého vývoje mladé gene-
race. A jelikož projekt FOSFA
Sport vychází ze stejné logiky,

Nejlepší sportovci FOSFA Sportu
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rádi se zapojujeme do jeho pod-
pory. Včerejší galavečer mě
osobně znovu utvrdil ve správ-
nosti našeho uvažování – sport
formuje silné osobnosti, které si
s  sebou životem nesou ty
správné hodnoty,“ míní starosta
Břeclavi Svatopluk Pěček, který
během galavečera předával
ceny v jedné z hlavních katego-
rií.

Výroční ceny byly předány ve

třech hlavních a jedné speciální
kategorii. Při nominacích  v ka-
tegorii Nejlepší sportovec roku
brali trenéři a vedení klubů v po-
taz nejen sportovní úspěchy
členů, ale také smysl pro fair
play či procentuální účast na
trénincích, zápasech a dalších
akcích klubu. V kategorii Trenér
roku bylo úkolem vedení klubů
vybrat z každého klubu jednoho
trenéra, který v  roce 2023 do-
sáhl se svými svěřenci mimořád-

ných výsledků. V  kategorii
Osobnost roku se pak dostalo
za každý klub ocenění osobnosti
s výjimečným přínosem pro klub
a zároveň zajímavým osobním
příběhem. 

Z  rukou Ivana Baťky pak pře-
vzala šestice mladých spor-
tovců z Břeclavi a okolí speciální
ocenění společnosti Fosfa,
která je v  letech 2020 – 2024
generálním partnerem Českého

olympijského týmu, a to vou-
chery na zájezd na letošní letní
olympiádu v Paříži. „Těší mě, že
můžeme výrazným osobnostem
našich sportovních klubů do-
přát tento opravdu unikátní
sportovně-společenský zážitek.
Věřím, že si z  Paříže odvezou
vzpomínky, které je budou pro-
vázet po celý život,“ říká Ivan
Baťka. 

(TZ Fosfa, 
foto Fosfasport – D. Korda)

Kategorie Nejlepší sportovec roku
Klub Pořadí Jméno a příjmení
Atletický oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav 1. Richard Březovič

2. Lukáš Drobilič
3. Matyáš Kocman

FOSFA MSK Břeclav 1. Ondřej Hollý
2. Jakub Průdek
3. Roman Hanáček

Volejbalový oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav 1. Veronika Vašíčková
2. Viktorie Wozarová
3. Bára Pláteníková

KST FOSFA LVA 1. Bára Cupáková
2. Eliška Kopřivová
3. Jakub Král

Soukromá škola bojových sportů Břeclav 1. Tobiáš Drajna
2. Václav Gigerich
3. Jakub Průdek

FOSFA HC Lvi Břeclav 1. Kristian Burian
2. Adam Šteflík
3. Mattias Augustin

Kategorie Trenér roku
Klub Jméno a příjmení
Atletický oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav Klára Klimovičová
FOSFA MSK Břeclav Jan Svoboda
Volejbalový oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav Lukáš Pláteník
KST FOSFA LVA Denisa Pyskatá
Soukromá škola bojových sportů Břeclav Petr Lucký
FOSFA HC Lvi Břeclav David Bartal

Kategorie Osobnost roku
Klub Jméno a příjmení
Atletický oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav Petra Skalníková
FOSFA MSK Břeclav Roman Fríb
Volejbalový oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav Martin Wozar
KST FOSFA LVA Zdeněk Cupák
Soukromá škola bojových sportů Břeclav Jan Klisák
FOSFA HC Lvi Břeclav Jaroslav Raclavský

Speciální ocenění Fosfa
Klub Jméno a příjmení
Atletický oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav Richard Břežovič
FOSFA MSK Břeclav Jakub Pospíšil
Volejbalový oddíl Lokomotiva Fosfa Břeclav Veronika Vašíčková
KST FOSFA LVA Filip Prchlík
Soukromá škola bojových sportů Břeclav Jakub Šlichta
FOSFA HC Lvi Břeclav Matyáš Černý
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